
Declaracions de Miquel Vilardell, Guillem López-Casasnovas i Joan J. Artells
durant la presentació de l’estudi ‘Desenvolupament i Sostenibilitat de la Sanitat
Pública 2005-2020’

En nom de la Fundación Salud, Innovación y Sociedad, va intervenir el seu director
general, Joan J. Artells. “Vull agrair –va dir- la presència avui en aquest acte de la
màxima institució de govern de Catalunya i de la màxima institució de la cultura
catalana, l’Institut d’Estudis Catalans”.  En relació als continguts de l’informe, Artells,
coincidint amb Luís Escauriaza, director general de la Fundació Fernando Abril
Martorell, es va mostrar sorprès per “la contradicció entre el que volen que passi i el
que diuen que realment passarà en el sistema públic de salut” que reflecteixen les
respostes de molts dels consultats.

Els catedràtics Miquel Vilardell i Guillem López-Casasnovas van aportar la valoració
final de l’informe. Vilardell –coordinador de l’estudi encarregat fa un any per la
Generalitat sobre el futur de la sanitat catalana- va incitar la consellera i la resta de
participants a obrir un debat polític, amb la participació dels usuaris i dels professionals
sanitaris. López-Casasnovas, catedràtic d’Economia de la Universitat Pompeu Fabra,
va demanar que en aquest debat perdin protagonisme els polítics i en guanyin altres
agents, com ara les empreses i organitzacions privades vinculades al sistema de salut,
aspecte sobre el qual la consellera Geli va voler expressar la seva discrepància.
D’altra banda, López-Casasnovas va subratllar el procés de descentralització de la
sanitat pública, com “l’aspecte més important dels últims 20 anys en matèria de
sanitat”.


